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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady kraje Vyso čina č. 3/2011 

konaného dne 16. 3. 2011 
 
 
 
Přítomni: 

1. Šmardová Hana 5. Havlíček Karel 

2. Šajnar Jiří 6. Mojžíš Peter 

3. Hájek Pavel (místopředseda) 7. Holík Pavel 

4. Kafoňková Simona 8. Kettner Lukáš (tajemník) 
 
Omluveni: 

1. Antonín Pavel (předseda) 3. Štursová Helena 

2. Kořínek Jiří 4. Bambasová Jaroslava 
 
Hosté: 

1. Běhounek Jiří (hejtman kraje Vysočina) 5. Velev Lukáš (Nemocnice Jihlava) 

2. Měrtlová Soňa (OZ) 6. Dostál Leoš (Nemocnice Třebíč) 

3. Tomášová Eva (OZ) 7. Mach Dušan (Nemocnice Nové Město na 
Moravě) 

4. Mlčák Jan (Nemocnice Pelhřimov)  
 
 
 
Program: 
 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu; 
3. Kontrola zápisu; 
4. Hospodaření zdravotnických zařízení kraje za rok 2010, srovnání pohledávek a závazků; 
5. Setkání s řediteli nemocnic; 
6. Různé; 
7. Závěr. 
 
 
1. Zahájení zasedání 
Pavel Hájek, místopředseda Zdravotní komise Rady kraje Vysočina (dále jen „ZdK“), zahájil 
jednání. Přivítal všechny přítomné a hosty. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že komise 
není usnášeníschopná. 
 
2. Schválení programu 
Pavel Hájek přednesl návrh programu zasedání. Ten byl 5 hlasy schválen. 
 
3. Kontrola zápisu  
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
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4. Hospoda ření zdravotnických za řízení kraje za rok 2010, srovnání pohledávek 
a závazků 

Eva Tomášová informovala členy komise o hospodaření zdravotnických zařízení kraje za rok 
2010. Nemocnice Pelhřimov, Jihlava, Třebíč, Havlíčkův Brod sestavily své finanční plány za rok 
2010 ztrátové. Nemocnice Nové Město na Moravě sestavila finanční plán za rok 2010 s nulovým 
hospodářským výsledkem. Krajským nemocnicím byly na konci roku 2010 poskytnuty dotace 
a půjčky, čímž došlo k oddlužení nemocnic. Došlo tím také ke změně vývoje hospodářského 
výsledku. Nemocnice Havlíčkův Brod vykázala zisk ve výši 4 125 tis. Kč oproti plánované ztrátě 
ve výši 22 932 tis. Kč, Nemocnice Jihlava vykázala zisk ve výši 27 411 tis. Kč. oproti plánované 
ztrátě ve výši 18 mil. Kč, Nemocnice Nové Město na Moravě vykázala zisk ve výši 538 tis. Kč 
oproti plánovanému nulovému hospodářskému výsledku (byla poskytnuta investiční dotace), 
Nemocnice Pelhřimov vykázala ztrátu ve výši 18 157 tis. Kč oproti plánované ztrátě ve výši 
63 005 tis. Kč, Nemocnice Třebíč vykázala ztrátu ve výši 5 811 tis. Kč oproti plánované ztrátě 
ve výši 31 388 tis. Kč, ZZS kraje Vysočina vykázala nulový hospodářský výsledek oproti 
původně plánované ztrátě ve výši 6 921 tis. Kč, Dětské centrum Jihlava vykázalo nulový 
hospodářský výsledek v souladu se schváleným finančním plánem, Dětský domov Jihlava 
vykázal zisk ve výši 401 tis. Kč oproti nulovému plánovanému hospodářskému výsledku. 
 
5. Setkání s řediteli nemocnic 
Ředitelé nemocnice okomentovali své hospodářské výsledky: 
 
Nemocnice Jihlava (Lukáš Velev) - hospodářský výsledek byl dobrý z důvodu doplatků 
od pojišťoven. Podstatnou složkou se na hospodářském výsledku podílela dotace a půjčka 
od kraje Vysočina. Dotace byla poskytnuta na zkrácení doby splatnosti a k úhradě závazků 
po době splatnosti. 
 
Během jednání se dostavily členky komise Simona Kafoňková a Hana Šmardová. 
Tím se komise stala usnášeníschopná. 
 
Nemocnice Pelhřimov (Jan Mlčák) – oproti roku 2010 byl nižší objem ve výnosech. 
Bylo to způsobeno tím, že se obchodní činnost lékárny snížila, neboť došlo ke zrušení krajské 
dotace na lékařské recepty. Výnosy od zdravotních pojišťoven zůstaly skoro na stejné úrovni. 
Hospodářský výsledek za rok 2010 po závěrkových operacích činil 18 157 tis. Kč. 
Pomocí krajské dotace došlo ke snížení výše závazků. Dodavatelům je placeno ve lhůtě 
splatnosti. 
 
Nemocnice Třebíč (Leoš Dostál) – plánovaná ztráta pro rok 2010 byla ve výši 31 mil.Kč. 
Kontokorent nebyl na konci roku 2010 zcela vyčerpán. Pro letošní rok je naplánovaná ztráta 
ve výši 2 mil. Kč, ale plánovaný hospodářský výsledek bude nulový, neboť bude obdržena 
dotace na rezidentská místa ve výši 2 mil. Kč. Plánují se úspory ve službách, čerpání léků 
a cen za léky. Simona Kafoňková vznesla dotaz, zda se vyskytují problémy s úhradami 
od pojišťoven. Leoš Dostál odpověděl, že v současné době žádný problém není. 
Loňský rok skončil s deficitem ve výši 10 mil. Kč. Snaha je maximálně využít možnosti dané 
úhradovou vyhláškou. Simona Kafoňková dále vznesla dotaz týkající se hospodaření s krajským 
majetkem v areálu třebíčské nemocnice. Leoš Dostál odpověděl, že kraj Vysočina byl požádán 
o převzetí majetku a na konci roku se plánuje předání celého objektu na Družstevní. 
Simona Kafoňková dále vznesla dotaz, kdy bude postaven nový pavilon. Leoš Dostál odpověděl, 
že dokončení stavby je v plánu v polovině roku 2011. 
Jiří Běhounek podal informace k výzvě „Děkujeme, odcházíme“ Na Vysočině nebyl problém 
s přijetím lékařů zpět do nemocnic. Finanční částky budou zakomponovány do tarifů. 
Požadavek VZP je restrukturalizace 270 lůžek akutní péče v kraji Vysočina. Doporučení 
je výměna za lůžka následné rehabilitace po léčbě. Pohovořil o stavbách v Nemocnici Třebíč, 
Nemocnici Jihlava a Nemocnici Pelhřimov. Pavel Hájek vznesl dotaz, jak byly řešeny pohyblivé 
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složky ředitelům nemocnic za rok 2009. Jiří Běhounek odpověděl, že to bylo řešeno standardně 
a také mimořádnými odměnami. Pro rok 2011 jsou nastavena bodová ohodnocení, na základě 
kterých získá ředitel nemocnice odměnu. Lukáš Kettner doplnil, že v minulosti byly odměny 
rozdělovány podle velikosti nemocnic. V současné době jsou všechny nemocnice brány 
pro hodnocení ředitelů jako stejně velké. Simona Kafoňková vznesla dotaz, jak jsou využívány 
krajské zdravotnické kapacity. Lukáš Velev odpověděl, že kapacity jsou využívány v maximální 
výši. Simona Kafoňková dále vznesla dotaz, jak ovlivňují krajské zdravotnické kapacity jako je 
dialýza, magnetická rezonance a kardiocentrum hospodaření Nemocnice Jihlava. Lukáš Velev 
odpověděl, že kladně. Simona Kafoňková dále vznesla dotaz, jak se na hospodaření třebíčské 
nemocnice projeví stavba nového pavilonu. Leoš Dostál odpověděl, že se navýší provozní 
náklady. 
 
Nemocnice Nové Město na Moravě (Dušan Mach) – rok 2010 byl uzavřen s vyrovnaným 
hospodářským výsledkem. Probíhá rekonstrukce interního oddělení. Nebyla čerpána půjčka 
od kraje Vysočina. Pavel Hájek vznesl dotaz, zda se uvažuje o uzavření Buchtova kopce. 
Dušan Mach odpověděl, že Buchtův kopec se skládá ze třech léčeben - plicní, LDN a sociální 
a zdravotní lůžka. Jako celek vykazuje každoročně ztrátu. Stav budovy je v havarijním stavu. 
Péče se plánuje přesunout do areálu Nemocnice Nové Město na Moravě. V současné době 
zde pracuje 90 zaměstnanců. 
 
 
Ředitelé jednotlivých nemocnic sdělili informace k výzvě „Děkujeme, odcházíme“ 
Nemocnice Jihlava – v rámci výzvy neodešel žádný lékař. Podařilo se nám získat lékařku 
na infekční oddělení. Mzdové otázky jsou v současné době v řešení. Pavel Hájek vznesl dotaz, 
kdy bude splacen první lineární urychlovač. Lukáš Velev odpověděl, že v roce 2013. 
Karel Havlíček vznesl dotaz, zda je zajištěn provoz magnetické resonance. Lukáš Velev 
odpověděl, že je zajištěn dvousměnným provozem. Simona Kafoňková vyslovila požadavek 
na srovnání platových podmínek v jednotlivých kategoriích v jednotlivých nemocnicích. 
Lukáš Velev odpověděl, že tuto informaci sdělí odborové organizace. Simona Kafoňková 
vznesla dotaz, zda při pořízení přístrojového vybavení Kardiovaskulárního centra Nemocnice 
Jihlava bylo použito spolufinancování z krajského rozpočtu, neboť projekt byl částečně 
spolufinancován Evropskou unií z Evropského fondu pro regionální rozvoj prostřednictvím 
Integrovaného operačního programu. Lukáš Kettner odpověděl, že pořízení přístrojového 
vybavení bylo spolufinancováno z krajského rozpočtu. 
 
Nemocnice Pelhřimov – v rámci výzvy „Děkujeme, odcházíme“ byli vzati zpět všichni lékaři. 
Na základě výzvy byla podepsána kolektivní smlouva. Na konci roku 2010 byl proveden audit, 
ze kterého vyplynul úkol prověřit, zda jsou lékaři dobře zařazeni v platových třídách. 
 
Nemocnice Třebíč – v rámci výzvy odešli 3 lékaři. Od 1. 3. 2011 došlo k navýšení platových 
tarifů podle tarifních tříd a plánují se změny ve způsobu odměňování. 
 
Nemocnice Nové Město na Moravě – v rámci výzvy byli vzati zpět všichni lékaři. 
Platy v nemocnice Nové Město na Moravě jsou nejvyšší ze všech krajských nemocnic. 
 
6. Různé 
Leoš Dostál pohovořil o změně profilu a struktuře sociálních lůžek a formě úhrad jiných 
sociálních lůžek v jiných zařízeních. 
 
 
Usnesení 03/03/2011/ZdK 
Zdravotní komise Rady kraje Vyso čina 
doporu čuje  
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radě kraje pověřit gesční radní zahájit jednání s MPSV a MZ v souvislosti s úhradou 
při poskytování péče na sociálních lůžkách ve zdravotnických zařízeních. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Na žádost člena komise Jiřího Kořínka byl upraven program příštích zasedání komise. 
Setkání s VZP bylo přesunuto na červnové zasedání komise a setkání s ČLK bylo přesunuto 
na květnové zasedání komise. Přítomní členové se jednotně shodli na změně programu 
květnového a červnového zasedání komise. 
 
 
Zasedání Zdravotní komise Rady kraje Vysočina č. 4/2011 se uskuteční ve st ředu 20. 4. 2011 
od 16:00 hod., v sídle Krajského ú řadu kraje Vyso čina, zasedací místnosti A 2.15. 
 
 
 
7. Závěr 
Místopředseda poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
 
 
Pavel Hájek v. r. 
místopředseda Zdravotní komise Rady kraje Vysočina 
 
 
 
 
 

Zpracovala a zapsala Eva Charvátová dne 21. 3. 2011. 


